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Vybraní žáci 2. stupně s rozšířenou výukou cizích
jazyků dostali díky programu Erasmus+ skvělou
příležitost vycestovat na týden do Utrechtu. Jako
bonus mohli během dvoudenní cesty autobusem
navštívit také německý Norimberk. 

Cílem celého projektu, na jehož realizaci pracoval
vybraný tým učitelů z obou škol prostřednictvím
online setkávání od jara, bylo navázat kontakty
s novou partnerskou školou, procvičit se v  angličtině,
vytvořit mezinárodní přátelství, vypracovat dva
projekty a poznat hlavní nizozemské památky. 

Když jsme se první den v NL objevili ve škole Anna
van Rijn College na předměstí Utrechtu, díky skvělým
seznamovacím aktivitám a míčovým hrám se ledy
prolomily a my se mohli těšit na druhý společný den.
Odpoledne jsme si ještě užili u moře v královském
městě den Haag prohlídkou Sea Life centra, kde jsme
se zaměřili na environmentální témata týkající se
tamních živočichů. Druhý den se naši žáci se svými
holandskými protějšky potkali v centru a celé
dopoledne ve skupinkách vypracovávali tzv. quest,
čímž poznali krásy třetího největšího nizozemského
města. Počasí nám maximálně přálo, a tak jsme
mohli odpoledne společně strávit na kajacích
projížďkou po místním kanále. Velkou radost také
přineslo podvečerní nakupování, při němž došlo
k neformálnímu setkání holandských i českých žáků.
Třetí den se nesl v duchu výtvarného umění. Nejdříve
jsme ve škole pracovali na společných výtvarných
projektech, při nichž jsme se seznámili se dvěma
proslulými malíři – českým Janem Zrzavým a
holandským Vincentem van Goghem. Odpoledne
jsme vyrazili do Amsterdamu, kde na nás kromě
komentované procházky městem čekala také
prohlídka muzea Vincenta van Gogha. Byli jsme mile
překvapeni nejen exkluzivitou muzea, ale také velkým
zájmem našich žáků o poznávání kultury, ať už
v podobě výtvarného umění či návštěvy holandské
knihovny, mnohých knihkupectví a nákupem
anglických knih.  

I poslední den pobytu jsme si užili s holandskými
žáky opět ve škole. Nejdříve děti živě diskutovaly
své názory na téma stereotypy ve společnosti.
Poté si ve skupinách zvolily jednu z možných
profesí, na kterou zpracovávaly inzeráty, které
posléze všichni prezentovali ostatním. Každý
dostal na památku odznak symbolizující spojení
Brna a Utrechtu. Plni nových zážitků, poznání 
a smutku z toho, že vše končí, jsme odjeli,
abychom navštívili ještě jedno nizozemské
unikum, tradiční mlýny Kinderdijk. Tam nám,
stejně jako celý den, příznačně pršelo, ale
nevadilo. Procházka mezi malebnými mlýny
zesílila celkový dojem. 

Následující den jsme po snídani vyrazili směr Brno,
abychom krátce po půlnoci dorazili ke svým
blízkým obohaceni o netradiční zážitky 
a zkušenosti, které poskytují právě mezinárodní
projekty tohoto druhu.  

(Dana Číková)
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Poprosili jsme o názor Markétu Černou z  9.C, která se našeho
výjezdu zúčastnila: 

Líbilo se mi přespání v Norimberku. Krásný hotel s velkými pokoji a
krásným výhledem. Vynikající bufet se snídaní a večeří. Bylo fajn si
odpočinout a rozdělit cestu na dvě části. 

Také se mi líbilo ubytování v Utrechtu. Moc pěkný hotel s vynikající
kuchyní také v podobě bufetu. Chodili jsme i po městě a propluli kanály
na kajacích. Jeden den jsme měli program ve městě i s nizozemskými
žáky. Výlet do města Haag, kde jsme šli do akvária „Sea Life“, byl
nezapomenutelný. Po programu v akváriu následoval čas pro návštěvu
pláže. V moři jsme se mohli koupat po kolena. Bylo to super. Navštívili
jsme i Amsterdam, kde jsme šli do muzea Vincenta van Gogha a na
procházku po městě s českou paní průvodkyní.

Chodili jsme do pěkné školy s milými žáky, hodně se s námi začali bavit.
Učitelé zde byli velice milí. Naši učitelé ve spolupráci s holandskými nám
ve škole naplánovali fajn program. Každý den jsme dělali něco jiného na
jiné téma. 

Paní učitelky nás také vzaly na prohlídku klasických nizozemských mlýnů.
Celý týden nám vycházelo pěkné počasí, až na ten den, kdy jsme jeli na
mlýny. Cestování s Erasmem+ jsem si užila. Byla to skvělá příležitost na
poznání nových věcí v zahraničí a na praktické využití angličtiny. Celý
týden se mi velice líbil a kdybych měla možnost, jela bych znovu. Na
tomto týdnu bych nic neměnila. 

(Markéta Černá, 9.C)
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Díky programu Erasmus+, který umožňuje
vzdělávání nejen studentů, ale i pedagogických
pracovníků v zahraničí, jsme se během letních
prázdnin zúčastnily týdenního metodologického
kurzu v hlavním městě Irska, Dublinu.  

Pod vedením lektorky Helen Callanan, jež své
letité zkušenosti nabyla studiem a výukou jazyků
po celém světě, jsme měly příležitost prohloubit
své metodologické znalosti a vyzkoušet si nové
podoby vzdělávání. Náplň kurzu se zaměřovala
na efektivnější zprostředkování jazyka žákům a
probíhala převážně na základě praktických
ukázek a otevřených diskuzí účastníků, kteří
sdíleli své pohledy na vzdělávání, vycházející
z jejich praxe v různých zemích EU.  

Nově získané poznatky si všichni ověřili poslední
den v závěrečné prezentaci vedoucí k získání
certifikátu. Těší nás, že můžeme sdílet své nové
zkušenosti se svými kolegy a společně tak
zkvalitnit výuku angličtiny. 

(Gabriela Jůzová, Dana Číková)

ERASMUS+ IRSKO

PREVENCE RIZIKOVÉHO CHOVÁNÍ NA
ŠKOLE ZŠ JANA BABÁKA

V posledních letech se u nás ve škole v rámci prevence snažíme koncepčně věnovat především zlepšování
vztahů mezi žáky a dobrému klimatu školy. 

Velkou radost a novou motivaci k další práci nám přinesl úspěch v podobě získání krajské finanční dotace
na prevenci rizikového chování v maximální možné výši – 80 000,- Kč. Stali jsme se tak jednou ze dvou
brněnských škol, jejichž projekt – chystané aktivity – byl finančně podpořen. Díky této dotaci, posléze
doplněné finančním příspěvkem od našeho zřizovatele, budeme v následujících třech školních letech
implementovat odborně velmi dobře koncepčně a metodicky zpracovaný program proti šikaně – program
s názvem KiVa.

Program KiVa vznikl ve Finsku a byl plošně podpořen finským ministerstvem školství se zapojením všech
finských škol. Pro svou prokazatelnou účinnost (zdroj: https://osf.io/mrezb) se postupně šíří do celé Evropy.
V ČR je do programu KiVa zatím z vlastní aktivity zapojeno 24 škol z 5 krajů. Aktuálně se s MŠMT vyjednává o
možnosti jeho celorepublikového plošného zavedení. My jsme v tuto chvíli jedinou zapojenou brněnskou
školou.

Program KiVa pro prevenci a řešení šikany nabízí širokou škálu konkrétních nástrojů a materiálů, s jejichž
pomocí mohou školy efektivně snížit výskyt šikany a vytvořit takové klima, aby k šikaně nedocházelo. Jedná
se o komplexní metodický program pro prevenci a řešení šikany – zahrnuje prevenci, intervenci i evaluaci.
 
Program KiVa přináší zcela konkrétní aktivity a postupy pro rozvoj měkkých dovedností k eliminaci šikany.
Podporuje wellbeing dětí i učitelů. Zaměřuje se na změnu postoje nečinně přihlížejících. Zahrnuje všechny
klíčové aktéry – žáky, učitele i rodiče.
 
Více informací je možné nalézt na odkazech:
https://www.scholaempirica.org/
https://www.youtube.com/watch?v=C0B9uNgwUp4 
https://www.scholaempirica.org/metodiky/kiva/hlavni-principy

(Školní metodička prevence Marcela Kováříková) 

https://www.scholaempirica.org/
https://www.youtube.com/watch?v=C0B9uNgwUp4
https://www.scholaempirica.org/metodiky/kiva/hlavni-principy
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ADAPTAČNÍ
KURZ 

TRADIČNÍ HUDEBNÍ
SOUSTŘEDĚNÍ  

Letošní pěvecké soustředění v Nekoři (29. 9. – 6. 10.) se jako každé jiné vydařilo. 

Opět jsme byli rozděleni do pěti týmů, ve kterých byla dobrá nálada. Tématem Nekoře byly lišky. Ve
čtenářské dílně paní učitelky Šatné jsme četli příběh lišáka Paxe a jeho lidského přítele Petra. Týdenním
úkolem bylo v týmu vytvořit planetu z polystyrénové koule, na které by se Paxovi a Petrovi dobře žilo
(vyrobené planety můžete vidět v horní hudebně na 2. stupni). V úterý jsme jeli na výlet do tvrze Bouda,
kde jsme se dozvěděli tolik informací, že se to snad ani nedalo zapamatovat. Odpoledne jsme se vydali do
psího útulku Pets Heroes v Lanškrouně, který všechny zaujal. Potom nastala nejočekávanější chvíle, na
kterou se všichni těšili – rozchod ve městě! Poslední den si paní učitelky pro týmy připravily oblíbený
orientační běh a po večeři nás deváťačky překvapily venkovní stezkou odvahy, ve které šlo o to osvobodit
jednoho člena týmu, který byl unesen. A to jsem vůbec nezmínil, že jsme celý týden zpívali a nacvičovali
na vánoční koncert. Další den nás už čekal odjezd domů, který proběhl bez zdržení. 
A tím skončila další povedená NEKOŘ! 

(Adam Süss, 6.B) 

reportáž

Se svojí třídou a s paní učitelkou Jourovou jsme na začátku školního roku vyrazili na adaptační kurz do
Češkovic u Blanska.  

Setkali jsme se na Hlavním nádraží v Brně a vydali se vstříc společnému dobrodružství. Na místě jsme se
ubytovali v pěti útulných pokojících. Vše šlo rychle, protože na tom, kdo s kým bude bydlet, jsme se
domluvili už ve škole. Jak jsme se ubytovali, šli jsme s celou třídou ven, kde jsme se museli rozdělit do
skupin, protože jsme hráli velmi vtipnou hru s názvem Stonožky. Hra utekla rychle a následovala další.
Vedoucí kurzu se převlékli za bohaté lidi a hráli jsme hru založenou na sázkách. Pak už jsme stihli jen
večeři, po které jsme šli přímo do postele. Naše první noc byla hodně hlučná!

Ráno kolem sedmé jsme šli na snídani, která byla v podobě švédských stolů. Po snídani vznikla velká
debata, dostali jsme totiž úkol udělat třídní vlajku. Nakonec po hlasování zvítězil symbol orla. Tak jsme se
dali do práce, orla se chopila malířka Linh, do vybarvování se pustily holky a kluci hlavně otiskávali ruce.
Než jsme se nadáli, bylo hotovo. A tak jsme se vydali na velkou výpravu k rozhledně Podvrší. Počasí bylo
skvělé, všude byly houby a smíšené lesy. Jak jsme dorazili na rozhlednu, ulevilo se nám. Cesta byla tak
dlouhá. Po návratu jsme šli rovnou do postele. 

Další den jsme se sbalili a vyrazili za našimi rodiči. Výprava na adaptační kurz dopadla velmi dobře‚ a
všichni jsme se díky ní sblížili.  

(Agáta Drášilová, 6.A)
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DEN JAZYKŮ 

reportáž

Každý rok slavíme Den jazyků (26. září) jinak. Letos si druhostupňoví žáci připravili dvouhodinový
program pro třídy z prvního stupně. 

Naše třída, 7.A, spolupracovala se 3.A. Vytvořili jsme tří až čtyřčlenné skupinky. Přípravě na Den jazyků
jsme se věnovali ve škole (ve dvou třídnických hodinách), ale i doma.  
Náš třídní program byl zaměřen na Velkou Británii a Londýn, protože toto téma jsme detailně probírali
v naší angličtině. Každý tým zpracoval své nápady jinak. Objevovaly se aktivity, jak vzdělávací, tak i hravé a
pohybové. Hrálo se pexeso, vybarvovala se vlajka, ale také se házelo s míčem. Některé skupiny rozdávaly 
i sladké odměny.  

My jsme se zaměřili na gramatiku slovesa „být“, protože jsme věděli, že se ji třeťáci právě učí. Naše
skupinka se třeťákům nejdříve představila pomocí jednoduchých vět, které pro některé byly těžké, jiní
pochopili hned. Děti pak věty opakovaly a učily se tím neznámá slova. Součástí našeho stanoviště bylo
také poznání základních památek UK pomocí fotek. 

Každé dítě má jinou povahu, a proto se někteří už od začátku společného programu tvářili vesele, ale
někteří se trochu obávali. Naštěstí postupem času všichni zjistili, že cílem je se naučit společně něco
nového, zajímavého a zábavného.  

Ke konci druhé vyučovací hodiny jsme si posedali do kroužku. Podávali jsme si plyšovou ovečku (na
znamení toho, že mluví jen jeden) a třeťáci hodnotili naši připravenou práci. Potěšilo nás a příjemně
překvapilo, jak nám třeťáci poděkovali a vyzdvihli námahu, kterou jsme s přípravou měli. Samozřejmě 
i my jsme malé děti vychválili za jejich aktivitu, spolupráci a odvahu. Bylo to krásné zakončení naší
společné oslavy Dne jazyků.   

Ten den jsme si zkusili učitelskou práci a zjistili jsme, že není vůbec jednoduchá. Zaujmout, vysvětlit 
a naučit! Velká poklona patří učitelům základní školy Jana Babáka za jejich snahu a vytrvalost nás něco
naučit. 😊 

(Bubut a Dede, 7.A) 
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Zdroj: Julie Klimešová

Den po nejděsivějším svátku v roce, kdy strašidla vylézají ze svých skrýší a duchové se vrací do světa
smrtelníků, se před budovou ZŠ Jana Babáka uskutečnila Halloweenská party. 

Všichni jsme se v pět hodin sešli a zábava mohla začít. Večer uvedla skupinka moderátorů a všechny
přítomné seznámili s jedinečným programem. Na party nemohlo chybět ani občerstvení. Návštěvníci měli
možnost ochutnat to nejděsivější cukroví. Dýňová polévka, která k Halloweenu neodmyslitelně patří, taky
nechyběla.  

Hned po začátku akce se děti chopily sirek i svíček a začaly rozsvěcovat dýně. Každou chvíli přibylo další
světýlko, které nakonec večeru dodalo kouzelnou atmosféru. Hned potom ale začalo něco, na co se mohl
těšit každý tanečník. Členové parlamentu učili návštěvníky tanec z filmu Krotitelé duchů. Za malou chvilku
už začali vycházet předškoláci a žáci prvního ročníku na strašidelnou stezku. Ta spočívala v tom, že zájemci
chodili po stanovištích kolem školy. V závěru stezky byl každý odměněn halloweenskou tetovačkou. 
V neposlední řadě se před školou nacházelo malování na obličej. Další možností, jak se zabavit, byl
fotokoutek s halloweenskou tematikou.  

Když už se večer blížil ke konci, přišlo na řadu vyhlášení soutěže o nejlepší masku. Každý, kdo si prošel
strašidelnou stezku, se mohl zúčastnit. Teď ale nastala ta chvíle, na kterou všichni čekali. Moderátoři
vyhlásili první tři místa za první stupeň i za druhý stupeň. Výherci si odnesli originální halloweenské ceny.  
Poté už se lidé začali pomalu rozcházet a pomocníci se pustili do úklidu. Myslím si, že si všichni večer
fantasticky užili těší se na další rok

(Michaela Májková, 7.A)

6/13
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HALLOWEENSKÁ PARTY 

reportáž
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SPORTOVNÍ ÚSPĚCHY JB
Tento školní rok žáci Jana Babáka opět navázali na skvělé sportovní úspěchy z let minulých. 
V rámci Mistrovství města Brna v atletickém čtyřboji dosáhlo družstvo mladších (6.-7. třída) i starších  
(8.-9. třída) žáků vynikajícího 4. místa. Mladší žákyně pak skončily jen o stupínek níže.  

Atletický čtyřboj se skládá ze čtyř disciplín: skoku do dálky, sprintu (60 m), hodu kriketovým míčkem 
a běhu na vytrvalost. Tady se liší vzdálenost běhu podle věkové kategorie a pohlaví (600 m/800 m, 
800 m/1000 m).   

Úspěchy jsme slavili i ve florbalu. Žáci 7. ročníku se probojovali mezi čtyři nejlepší florbalové školy v Brně.
Ve finále jim byly soupeřem ZŠ Horníkova, ZŠ Úvoz a ZŠ Slovanské náměstí. Naši chlapci bojovali
statečně, nakonec z toho bylo hezké 4. místo. Za redakci gratulujeme ke skvělému úspěchu. 

(Jakub Vatter) 

sport



Adame, vím o Tobě, že vynikáš v mnoha
sportovních disciplínách. Který sport sis vybral
jako první? 
Prvně jsem hrál baseball, později přidal hokej. 
Od kolika let jsi hrál baseball?  
O baseballu rozhodli rodiče, začal jsem asi v pěti
letech, o rok později přišel hokej. 
Máš se sportem v budoucnosti nějaké cíle?  
Asi ano (úsměv). 
Můžeš je specifikovat?  
Chci hrát hokej na co nejvyšší úrovni. 
Proč jsi přestal hrát baseball? 
Měl jsem hokej a ten mě bavil víc.  
Zastavme se u hokeje. Jak často máš tréninky?  
Většinou každý den, ale trénujeme nepravidelně,
každý měsíc jinak.  
Jak dlouho znáš rozpis tréninků dopředu?  
Jak kdy, třeba teď ho znám jen do konce víkendu
(je středa, pozn. redakce). 
A pak budeš znát rozpis až do konce roku?  
Ne, jenom listopadový. 
Míváš tréninky po škole nebo před školou?  
Jak kdy, máme to nepravidelné. Častěji míváme
trénink před školou.  
Když máš trénink ráno před školou, v kolik
vstáváš?  
Vstávám tak ve 4:30 hodin.  
V kolik hodin stojíš na bruslích? 
Na ledě bývám v  6:00 hodin.  
Kolik času potřebuješ na to, aby ses převlékl a
nachystal?  
Ráno míváme sraz v 5:30 hodin. Odpolední trénink
máme jinak. 
Zůstaňme u toho rána. Jak dlouho trvá takový
trénink a co na něm děláte?  
Rychlé rozbruslení a pak trénujeme podle toho, co
je třeba a co trenéři řeknou. 
Ranní trénink Ti končí v kolik?  
Obvykle v  7:00 hodin. 
A jak dlouho ti trvá, než vyjdeš z té haly?  
Podle toho, jak jsem rychlý, většinou 20 - 30 minut. 
Zvládáš pak školu na osmou?  
Jo, zvládám, trénujeme na Rondu. Ale někdy
míváme ráno delší trénink a pak chybím na
začátku vyučování.  

Ještě by mě zajímal ten odpolední trénink. 
Máme sraz, pak 15 minut volno na rozcvičku, pak
běháme nebo posilujeme, pak míváme půl hodiny
na převlečení, pak jdeme na led třeba na hodinu,
pak tu výzbroj ze sebe sundáme, následuje výklus
na čtvrt hodiny a pak jdeme do sprchy.   
Takže strávíš celé odpoledne na tréninku. 
No asi jo, ale já to tak neberu. 
A míváš někdy ranní i odpolední trénink v jeden
den?  
Míval jsem minulý rok, ale teď už to tak nebývá.  
Přejděme ke školním úspěchům. Ty jsou
spojeny s atletikou a nejnověji s florbalem. Na
jaře jsi se skvěle umístil v krajském i okresním
kole atletického víceboje známého pod názvem
Odznak všestrannosti. Teď na podzim jsi zažil
souboj těch nejlepších z celé České republiky. 
Ze kterých disciplín se skládá desetiboj? 
Běh na 60 metrů, skok do dálky, trojskok, hod
medicinbalem, hod kriketovým míčkem, kliky do 2
min, sedy lehy do 2 min, shyby, švihadlo, volitelná
disciplína (1 km běhu, driblování, plavání). 
Která disciplína Ti vyhovuje nejvíc? 
Posilování, hod, švihadlo a běh na dlouhé tratě.  
Kde se mistrovství republiky ve všestrannosti
konalo? 
V Brně, na VUT.  
Jaké emoce jsi měl, když jsi vyhrál tak skvělý
výsledek, 6. místo v deseti disciplínách?  
Dobrý 😊.  
Věřil sis na to celou dobu?  
V půli závodů, když už byly vidět první výsledky,
jsem zjistil, že jsem v něčem hodně dobrý, tak jsem
si začal věřit.  
Jak se koncentruješ?  
Soustředím se v  tu chvíli jen na sport. Vlastně
nevím, nepřemýšlím nad tím, asi to probíhá vše
podvědomě. 
Podléháš trémě?  
Asi ne. Možná vlastně na konci ano, když už vím, že
jde do tuhého. 
Měl jsi před závody o sobě nějaké pochybnosti?  
Jasně, měl. 
Děkuji za rozhovor. Přeji Ti hodně dalších
úspěchů. 

8/13

ročník 2 číslo 1

Vážíme si sportovních úspěchů našich žáků. Nabízíme rozhovor s 
Adamem Tomkem (7.A) díky jeho vynikajícím celorepublikovým
výsledkům. 

(Jolana Smělíková, 7.B)

rozhovor
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• Why did you choose the Czech Republic and do you enjoy living in Brno? 

The main reason why I chose the Czech Republic is that the country really makes room for family. I
needed my family to be very close to me, so I chose the Czech Republic among the European countries,
so my wife could join me and then my daughter followed as well. I like Brno because it is not as
expensive as other cities, such as Prague, and it also offers working opportunities which was other
reason why I opted for relocating here. On top of that, for me personally, Prague is very busy, so I prefer
Brno which is calmer. 

• Why did you choose teaching and what are the pros and cons of being a teacher? 

I chose teaching because it has been a part of me since 2013 when I started. I used to teach back in
Ghana lower and upper primary school and senior high school and I was also a teaching assistant at
university. I really love to impart knowledge, share what I know with people, and also bond with my
students, that is why I like teaching. I don´t really see much of the cons but there are times when you
might have students that are naughty but I believe that it´s a part of life and you just need to manage
and make room for everyone. As a teacher, you need to be tolerable and also accommodate everyone
you come across, either naughty, or respectful. It´s a part of the job, so you just need to go with it.  

• What are the differences between teaching in Ghana and in Brno? 

We do more hard documents in Ghana, on the other hand, everything is electronic in Brno. We use more
textbooks with teaching guides in Ghana and the teachers punish students when they do wrong or they
misbehave. Some schools even give room for canes but I am not a fan of that. In the Czech Republic, the
children have their rights and the teachers have to talk to them. I believe that talking to people can make
a change. So when someone is being naughty, it´s not about being harsh but trying to have a dialogue.
To sum it up, Ghana and the Czech Republic are two totally different environments and it´s important to
know them well. 

• Can you speak Czech and would you like to learn the language? 

Just a bit of it but not all. I would like to learn it but the time has not permitted me yet. I tried to sign up
for Czech lessons but the language school didn´t have any available slots and suggested trying to apply
later. I am a very busy guy, so I want something flexible to join in. Since I live here, I need to be a fully
part of the system and the only thing I don´t know much is the language, so I would love to know that.  

• What are your hobbies and have you tried any Czech food? 

I tried couple of dumplings with pork and soup with noodles and vegetables. I used to work for a
company that served us Czech food. I don´t know all the names but I realized that everything comes
with potatoes. It´s a great cuisine and it´s also very healthy. 

(The interview was conducted by
Vendula Jedličková, Alma Sofie

Kučerová, Veronika Čejková. The
transcript was written by Gabriela

Jůzová.)
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zajímavosti

 AN INTERVIEW WITH OUR NEW ENGLISH TEACHER

The girls from 9.B conducted an interview with our new native speaker teacher, Bismark. They asked
him not only about his views on teaching but also life in the Czech Republic.  
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